
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

verejnosti, že sme tu a žijeme spoločne, stalo 

tradíciou. 

     Na programe Deaf days 2008 sa zúčastní široká 

skupina počujúcich, ako i sluchovo postihnutých 

ľudí rôznych vekových kategórii, očakáva sa aj 

účasť nepočujúcich zo zahraničia. Pripravuje sa 

pútavý program, aby sme vyvolali pozornosť 

verejnosti a novinárov. Viac o programe Deaf days 

2008 sa čoskoro dozviete. Kúsok z programu zahŕňa 

aj spomínaná bilbordová kampaň, ktorá má podnietiť 

verejnosť zamyslieť sa o nás. Zástupcovia 

organizácií sa rozhodli pre bilbordovú kampaň, ktorá 

podľa nich osloví čo najväčší počet ľudí. Bilbordmi 

chceli upozorniť verejnosť na problematiku 

sluchového postihnutia. Na prvý pohľad zdravý 

človek s krásnou tvárou skrýva v sebe veľké starosti, 

komunikačné a informačné problémy. Smerovanie 

na sluchové postihnutie ukazuje jednak otvorená 

polovica tváre so zvýrazneným sluchovým orgánom, 

jednak príslušný text informujúci o tom, že žijeme 

v tichu.  

     Samozrejme, kampaň bude pokračovať                

a informácie dá postupne tak, aby jej jednotlivé časti 

zapadli do seba ako skladačka. Veríme, že kampaň, 

ktorá prebehne v troch častiach až do septembra, 

priblíži našu problematiku počujúcej verejnosti. 

Kampaň nie je braná samostatne ako jednorazová 

vec. Má vyvrcholiť odkazom na Deaf days 2008, 

ktoré budú v septembri. Ale viac už neprezradíme, 

potom by to nebolo zaujímavé. Všetky časti 
kampane budeme pozorne sledovať. 
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    Ako nepočujúci sami najlepšie vieme, na aké 

bariéry a nepochopenie zo strany verejnosti 

narážame, pretože oni nás veľmi nepoznajú a naše 

postihnutie nie je navonok viditeľné. Pre 

nepochopenie a neznalosť o živote nepočujúcich je 

pre nás čoraz ťažšie prekonávať hlavne 

komunikačné a informačné bariéry, či presadiť naše 

práva. Takisto to platí aj pri získavaní finančných 

prostriedkov od nadácií alebo sponzorov. 

Pre počujúcu verejnosť je problematika sluchového 

postihnutia prakticky neznáma, preto aj finančná 

podpora sa ťažko získava.  

     Z týchto dôvodov sa v lete minulého roka (2007) 

zišli zástupcovia z členských organizácií – p. Ing. 

Ferko z Asociácie organizácií sluchovo 

postihnutých v SR (AOSP v SR), p. Ruda           

zo Slovenského deaflympijského výboru (SDV),     

p. Cehlárik zo Združenia organizácií detí 

a mládeže so sluchovým postihnutím v SR 

(ZODMSP v SR), p. Pástor zo Slovenskej 

asociácie zväzov nepočujúcich športovcov 

(SAZNŠ) a  p. Svíčka z novovzniknutej organizácie 

Slovenský zväz nepočujúcich (SZN). Na stretnutí 

spoločne rozobrali situáciu, keďže cítili potrebu  

zmeniť súčasný stav. Vytvorili plán spolupráce       

a  dohodli sa na potrebe priblížiť našu problematiku 

širokej verejnosti. Ako najlepšiu formu zvolili 

takmer týždeň trvajúce informovanie verejnosti 

v rôznych oblastiach, ktoré nazvali  Deaf days 

2008. Akcia sa budú konať v tradičnom termíne 

osláv Medzinárodného dňa nepočujúcich, v druhom 

septembrovom týždni. Chceli, aby sa pripomínanie  

 

     Všimli ste si na uliciach Bratislavy reklamné bilbordy s tvárou dievčaťa pri zastavkách autobusov, 
električiek, trolejbusov, ako i veľké bilbordy pri nafrekventovanejších križovatkách v Bratislave? 
Všetky hlásali: „Počujete to ticho? My v ňom žijeme stále.“ Čo za tým bolo? Práve o tom vám 
prinášame reportáž. 
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muž a žena do 50 r. 

„Prvýkrát to vidíme, na prvý pohľad je vidieť že je to 

o nepočujúcich, je to pekné. Či mi to pomohlo 

zamyslieť sa? Ani nie. Viac o tom nevieme, je to pre 

nás neznáme.“ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

mamička, 32 r. 

„Páči sa mi to. Veľakrát som sa zamyslela nad 

 životom nepočujúcich. Chodila som na pedagogickú 

a učili sme sa tam aj základné veci o nepočujúcich. 

Chcem sa naučiť posunkový jazyk.“ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

muži do 30 r. 

„Prvýkrát to vidíme, je to kočka. Na prvý pohľad to 

vyzerá ako Spiderman, Terminátor. Zničená tvár od 

škodlivého ovzdušia. Pokiaľ si to nebudem všímať, 

nepostihne ma to. Keby bola nahá, tak si to 

všimneme.“ 
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Foto: Reklamná agentúra 
 

    Kampaň pomocou menších reklamných bilbordov 

trvala od polovice marca celý týždeň. Veľké 

bilbordy až do konca marca zaplnili 4 hlavné 

križovatky v Bratislave. Niečo také sme mohli 

vidieť u nás skutočne prvýkrát. Chceli sme vedieť, 

aké budú reakcie ľudí, preto sme sa s tlmočníčkou 

Kvetkou ich na uliciach spýtali: ,,Videli  ste, či 

všimli ste si bilbordy? Čo na ne hovoríte? Páči sa 

vám to? Pomohlo vám to zamyslieť sa 

o nepočujúcich? Stačia vám informácie na 

bilbordoch, či chcete o tom vedieť viac? 

 

študentka, 20 r. 

„Áno, videla som. Je to pekne spravené. Viem, že sú 

aj iní ľudia. Počula som, že je tu taká škola pre 

nepočujúcich. Je to zaujímavé, chcem vedieť viac.“ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

žena, 55r. 

„Práve čítam, že žijú v tichu. V prvom momente mi 

zišlo na um, ako im pomôcť, zúčastnila by som sa na 

nejakej akcii. Prispela by som do zbierky. Určite 

chcem vedieť o nich viac.“ 

Bilbord na Trnavskom mýte v Bratislave... 

...aj na Kamennom námestí. 
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     Príprava na veľkolepú šou RETROSTAR 

k akcii Deaf days 2008 štartuje! Vedie ju Dalibor 

Gajdoš, ktorý ponúkol svoje schopnosti 

a skúsenosti v umeleckej pohybovo-tanečnej 

oblasti s podporou Združenia organizácií detí 

a mládeže so sluchovým postihnutím v SR. 

     V minulom čísle NEPKO uverejnil inzerát, tak 

sme sa išli pozrieť, ako prebiehal konkurz. 

Dalibor zohnal niekoľkých umelcov a priestor na 

pravidelné stretávanie a tréningy. Na prvé 

stretnutie prišlo 9 mladých nepočujúcich umelcov, 

A. Krížik s V. Zliechovcovou sa za neúčasť 

ospravedlnili. Na stretnutí bol aj prezident 

ZODMSP v SR, Jaroslav Cehlárik a oboznámil 

ich s prípravou programu na Deaf days 2008. 

Potom už prebiehal konkurz. Každý umelec sa 

predstavil a ukázal svoj krátky pohybový tanec. 

Bolo úžasné vidieť ich perfektné tanečné kreácie. 

Všetci boli prijatí. RETROSTAR bude zahŕňať 

celkom 7 oblastí činnosti: STEP BY STEP, 

POPEYE & BETTY BOOP, SWEETTIME, 

GOLDFEELING, COLOUR-PARTY, 

MOONWALKER a MIX. Pripravuje sa teda 

celkovo 30 rôznych umelecko-tanečných 

predstavení. V závere prvého stretnutia sa všetci 

dohodli na ďalších pravidelných tréningoch, ktoré 

budú vždy v prvý týždeň štyrikrát a v druhý 

týždeň sedemkrát, teda takmer každý deň. 

Spoluprácu na tejto šou prijalo aj tanečné centrum 

AYISI´S DANCE  Fredyho Ayisiho a ďalšie 

tanečné skupiny a umelci. 

     Ako hodnotil toto stretnutie Dalibor? „Mal 

som  dobrý pocit z toho, že sa tam zišli schopní 

mladí nepočujúci, ktorí majú chuť tancovať. 

Všetci sme po skončení školy chceli v tanci 

pokračovať a až teraz sme dostali túto šancu 

a príležitosť. Všetci máme z toho radosť.“ Tak, 

kto má záujem, ešte stále sa môže prihlásiť, vítaný 

je každý, kto vie tancovať . 
 

 

 

 

 

 

  Andrej Adamčík                            Petra Barchatá 

1. STRETNUTIE UMELCOV K PRÍPRAVE UMELECKO-TANEČNEJ SHOW 
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